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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban eleshetnek az állami segítségtől a recski 
sárlavina károsultjai?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Ígéret van, pénz nincs Recsken, a kormány titkolja a felmérésről
készült  jelentést„  című cikk  arról  ír,  hogy  „eleshetnek  az  állami  segítségtől  a  recski  sárlavina
károsultjai.  A károsodott  ingatlanok  felméréséről  és  a  lehetséges  megoldásokról  szóló  jelentés
ugyan elkészült, de titkolják.”:

„Az idén június elején Recsken a település feletti hegyről lezúduló sárlavina miatt több házból is ki
kellett költözniük az ott élőknek. A kormány – nagy gonddal kerülve a település feletti NER-közeli
tulajdonban lévő bánya említését is – nem sokkal később bejelentette, hogy a központi költségvetés
terhére  500 millió  forinttal  segíti  a  „rendkívüli  időjárás  következtében” megrongálódott  házak
tulajdonosait. A károsodott házak felmérésével, az ott élők szükség szerinti elhelyezésével az MR
Közösségi Lakásalapot bízta meg a kabinet.

(…)

Az MR Közösségi Lakásalap ugyanakkor jó megoldásnak tartotta volna, ha a bánya alatt fekvő,
iszapömléssel érintett településrészt kiürítik, az ott lévő épületeket elbontják, a lakókat pedig más
ingatlanokba költöztetik át az események esetleges ismétlődésének elkerülése miatt.  A lehetséges
alternatívák  között  szerepelt,  hogy  a  településen  belül  más  ingatlanokat  vásároljanak  vagy
béreljenek az érintetteknek, vagy a lakásalap által megkapott – volt devizahiteles – ingatlanokból
ajánlanak fel nekik egyet a vármegye vagy akár az ország más településén. A felmérés eredményét
és  egyénekre  lebontott  megoldási  javaslataikat  összegző  tanulmányukat  megküldték  a
Belügyminisztériumnak.  A  jelentést  azonban  végül  nem  az  MR  Lakásalap,  hanem  az  érintett
kormányhivatal és a katasztrófavédelem készítette el.



A  jelenleg  tíz  károsult  családot  képviselő  Magyar  György  ügyvédi  iroda  is  kíváncsi  volt  a
fejleményekre,  ezért  az MR Közösségi Lakásalapot és a Belügyminisztériumot is  megkereste azt
tudakolva, hogy mit is tartalmaz ez a jelentés. A civil szervezet arról tájékoztatta őket, hogy az
országos és a megyei katasztrófavédelmi hatóságok, valamint a kormányhivatal bevonásával tartott
helyszíni  bejárást,  amely  az  érintettek  jelenlétében  történt.  Ingatlanforgalmi  szakértői  vizsgálat
viszont nem történt. A jelentésről azt közölték, hogy ez „nem nyilvános adat”.

Hasonló  választ  adott  a  Belügyminisztérium  is.  A  tárca  az  elején  sietett  rögzíteni,  hogy  a
magántulajdonban keletkezett károkkal kapcsolatban a kormánynak nincs jogszabályban rögzített
helytállási kötelezettsége. De egyedi döntéssel szerepet vállalhat helyreállításban.”

 

Kérdezem Önt:

Valóban eleshetnek az állami segítségtől a recski sárlavina károsultjai?
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